
 
   

                                                                           

Raadsbrief  

 
 

 Onderwerp Comité van de Regio’s (Brussel) en P10 

 Zaaknummer 628331 

 Datum 27 februari 2024 

 Portefeuillehouder drs. H.A.M. Nauta-van Moorsel 

 Medewerker drs. H.A.M. Nauta-van Moorsel 
   
 
 
 
Doel 
Informeren van de raad over het werk van de burgemeester als voorzitter van de 
Nederlandse delegatie naar het Comité van de Regio’s in Brussel en het verband met het 
werk als voorzitter van de P10. 
 
Aanleiding 
De Raad heeft gevraagd om informatie over het werk in Brussel en de connectie met het 
werk dat gebeurt in het kader van ons voorzitterschap van de P10.  
 
Tussen najaar 2017 en begin 2020 was uw burgemeester plaatsvervangend lid van de 
Commissie NAT (www.cor.europa.eu/werkzaamheden/commissions/NAT). Vanaf begin 2020 
tot eind 2024 is zij lid van het Comité en tegelijk voorzitter van de Nederlandse delegatie 
naar het Comité van de Regio’s. De Nederlandse delegatie bestaat uit 6 leden en 6 
plaatsvervangende leden vanuit de gemeenten (Vereniging van Nederlandse Gemeenten) 
en 6 leden vanuit de provincies (Inter Provinciaal Overleg) en hun 6 plaatsvervangers. Het is 
de taak van de voorzitter om de delegatie zowel intern als extern te vertegenwoordigen en 
de bijdragen vanuit de leden op elkaar af te stemmen. 
Sinds december 2022 bekleedt zij ook het voorzitterschap van de P10, voor een periode van 
4 jaar. (www.p-10.nl) 
 
Het Comité van de Regio’s (www.cor.europa.eu) is het adviesorgaan binnen de EU dat 
zowel de Europese Commissie als het Europese Parlement gevraagd en ongevraagd 
adviseert over zaken die de regio’s en gemeenten direct treffen of aangaan. Ruim 70% van 
onze wet- en regelgeving is afkomstig uit Brussel en het is dus belangrijk onze belangen 
goed in het oog te houden. Dit is temeer belangrijk omdat binnen de Europese Unie nog te 
weinig oog is voor de uitvoering van alle richtlijnen en verordeningen en daarmee voor de 
directe gevolgen van deze regels voor onze inwoners. 
 
Inhoudelijke boodschap 
De werkzaamheden van de Commissie NAT passen goed bij de aard van onze gemeente.  
In deze Commissie worden voorstellen van de Europese Commissie besproken die direct of 
indirect de belangen van met name de plattelandsgebieden in de EU raken. Zo heeft het 
Comité, desgevraagd door de Europese Commissie, een advies opgesteld over de lange 
termijnvisie voor het platteland www.europadecentraal.nl/langetermijnvisie-voor-de-
plattelandsgebieden. Dit advies wordt door de Commissie gebruikt om het beleid verder aan 
te scherpen en bijvoorbeeld actief te werken aan een plattelandstoets. Deze toets moet 
worden gebruikt om de gevolgen van Europees beleid voor plattelandsgebieden beter in 
beeld te krijgen en daar ook rekening mee te houden.  
 
 
 
 
 



Het komende jaar zal volop worden gewerkt aan het Gemeenschappelijk Landbouw Beleid 
(GLB) na 2027. De nieuwe periode die dan start, dient tijdig te worden voorbereid door de 
Europese Commissie. In de periode 2023-2027 wordt het GLB mede vormgegeven door de 
Nationale Programma’s voor het Landelijke Gebied (NPLG) welke de lidstaten hebben 
opgesteld. In de voorbereiding van het GLB na 2027 is het zaak de positieve elementen te 
behouden (o.a. gebiedsgerichte  benadering, ruimte voor innovatie en aandacht voor de 
jonge boeren) en voldoende ruimte te houden voor de specifieke wijze van vormgeving van 
het Nederlandse plattelandsbeleid. Uiteraard spelen daarin grote financiële belangen mee.  
Zo is het zaak om de voor Nederland belangrijke fondsen voor plattelandsontwikkeling 
(waaronder Leader) goed op peil te houden. Binnen de Commissie NAT wordt momenteel 
druk gewerkt aan het eerste advies over het nieuwe beleid. 
 
In Europa kunnen we niet altijd werken op onze eigen snelheid. We hebben rekening te 
houden met de andere lidstaten die zeer verschillende belangen hebben. Bovendien is het 
van belang om de juiste contacten te hebben en te onderhouden. De Nederlandse delegatie 
heeft de naam om die contacten goed te onderhouden. Dat bepaalt ook de effectiviteit van 
het werk. Als voorzitter van de delegatie heeft uw burgemeester de taak om die contacten 
ook binnen Brussel en Den Haag te behartigen. Zo vindt er met regelmaat overleg plaats met 
de betrokken Nederlandse ministers, met de permanent vertegenwoordiger in Brussel en 
met de politieke stromingen in Brussel. Daarnaast hebben de Nederlandse leden allemaal 
een taakveld toebedeeld gekregen waarin zij nauw samenwerken met hun provinciale 
collega’s. De VNG maakt samen met de delegatie een meerjarenagenda (afgestemd op de 
agenda van de Europese Commissie en onze eigen speerpunten) en, na evaluatie, een 
jaarplan. (www.VNG.nl/commissieEuropaen internationaal) 
 
Waar het gaat om de connectie met de P10, worden door het werk in Brussel meerdere 
“heren” gediend: de eigen gemeente, de VNG en de P10 en waar het van toepassing is ook 
de Twentse belangen. De P10 heeft een eigen Europa werkgroep waarin de 
werkzaamheden in Brussel worden afgestemd. Binnen dit netwerk zijn verschillende leden 
actief in de delegatie, maar ook in het Congres. De plattelandsagenda staat uiteraard ook 
daar prominent op de agenda. De burgemeester is plaatsvervangend lid van de Rural Pact 
Coordination Group (www.ruralpact.rural-vision.europa.eu) dat de uitvoering van de lange 
termijnstrategie voor het platteland moet begeleiden en monitoren. Een van de onderdelen is 
om meer fondsen beschikbaar te krijgen voor deze strategie. Ook in Brussel is daarbij het 
rapport “Elke regio telt” inmiddels bekend. Het is niet alleen een afspiegeling van 
Nederlandse belangen. In meerdere lidstaten is duidelijk geworden dat er een 
onevenwichtigheid zit in de rijks investeringen over de regio’s binnen de lidstaten. 
 
De kosten voor het werk in Brussel worden meer dan volledig gedekt door de middelen die 
de gemeente ontvangt vanuit het Comité van de Regio’s en drukken daarmee niet op de 
gemeentelijke begroting. 
 
Conclusie 
Het werk in Brussel ten behoeve van onze gemeente, de VNG en de P10 vergt een lange 
adem en levert niet altijd concrete resultaten op. Het is echter wel van belang voor het 
netwerk dat zowel in Nederland als in Brussel door dit werk goed kan worden onderhouden. 
In aanloop naar de Europese verkiezingen op 6 juni van dit jaar, worden de laatste rapporten 
afgemaakt en voorbereidingen getroffen voor de nieuwe mandaat periode van het Europees 
Parlement en de Europese Commissie. Ook in deze periode blijft het belangrijk om onze 
belangen uit te dragen. Aan het einde van dit jaar eindigt de mandaatperiode van uw 
burgemeester. 
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